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Vážení družstevníci, 

úvodem bych stručně zrekapituloval aktivitu představenstva v r. 2018 a v prvním 

pololetí roku 2019.  Následně budu informovat o vlastním hospodaření družstva, dále Vás 

seznámím s ekonomickými výsledky, které samozřejmě navazují na vlastní hospodaření 

družstva, a závěrem Vás budu informovat o hlavních cílech hospodaření v roce 2019.   

Představenstvo zasedá pravidelně každý týden a navíc se podle potřeby koná 

společné zasedání představenstva a kontrolní komise. Kontrolní komise má možnost se 

kdykoliv zúčastnit schůze představenstva. Představenstvo od minulé členské schůze 

pracovalo ve složení –pan Hrdlička předseda, Ing. Balihar místopředseda a Ing. Karel 

Velechovský – člen a kontrolní komise ve složení Mgr. Velechovská, paní Nováková a Ing. 

Nerad,  ten je zároveň předsedou kontrolní komise. Tým zaměstnanců se prakticky během 

období neměnil, pouze odešla na mateřskou dovolenou paní Vondrážková a byl návazně 

přijat do pracovního poměru pan Tyller Vladimír. Byl také přijat nový traktorista p. 

Spálenský Zdeněk. Tyto změny proběhly v prvním pololetí 2018. V roce 2019 odešel po 

vzájemné dohodě pan Kloboučník, a z důvodu zajištění živočišné výroby byla uzavřena 

smlouva s pracovní agenturou na dodání pracovníka do živočišné výroby. 

 

K vlastnímu hospodaření. 

Družstvo hospodařilo v roce 2018 na celkové výměře 837,98 ha, z této výměry bylo 

776,13 ha orné půdy a zbytek tvořily travní porosty. Loňský rok by1 z pohledu výnosů  

rokem špatným. Projevuje se obrovský deficit  vláhy, který pokračuje z minulých let. 

Sucho pokračovalo i v roce 2018, projevilo se hlavně na výnosech jarních plodin, ozimmé 

plodiny nedozrály přirozenou cestou, ale zaschly a zrno bylo zadinovité. Výnosy v roce 

2018 činily u pšenic cca 4,35 t/ha, řepky 3,19 t/ha, ječmen oz. 3,46 t/ha, oves 3,6 t/ha, 

kukuřice 5,4 t/h, silážní kukuřice 18 t/ha. V roce 2018 jsme opět pěstovali cukrovou řepu, 

smlouva je podepsána s Tereos TTD Dobrovice. Výnosu u cukrové řepy jsme dosáhly 53 

t/ha při cukernatosti 16 %. Z těchto výsledků je patrné, že výpadek v tržbách za plodiny 

činil cca 3 milióny korun. V živočišné výrobě jsme pokračovali ve výkrmu býků. Denní 

přírůstek se v průměru pohyboval v rozmezí 1,1-1,3 kg/den, což znamenalo, že 

vyskladňovací váha býků se pohybuje v rozsahu 650-850 kg/ks. Realizační cena se 

pohybovala v průběhu roku 2018 kolem 49 Kč/kg živé váhy. Z důvodu výpadku peněz 

z prodeje komodit a udržení pravidelného toku financí jsme snížili stav vlastních býků na 

výkrm. Uzavřeli jsme smlouvu s firmou Radek Michal s.r.o na výkrm jejich zvířat. Celkové 
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stavy zvířat se pohybují cca kolem 200-220 ks. Tímto jsme chtěli docílit, aby stáje byly 

prakticky celý rok naplněny a zároveň realizace této smlouvy přinesla družstvu nemalé 

finanční prostředky. Vlastní zvířata budeme držet v počtu cca 50-60 ks, bude je nám 

dodávat Statek Uhřínov. 

V první polovině  roku 2018 jsme odprodali samochodný postřikovač JD. Tento 

samochodný postřikovač byl stár 10 let a náklady na opravy a udržení provozu byly 

neadekvátní práci, kterou v průběhu roku provedl a namísto něho zakoupili postřikovač 

nový, taktéž JD, s podstatně lepšími vlastnostmi. 

                                                                                                                                                                                                                                                                

 V oblasti vlastníků nedošlo v průběhu roku 2018 k podstatným změnám. 

Stále pokračují předprodeje půdy stávajícími vlastníky. Noví nabyvatelé půdy 

chtějí neadekvátní nájemné za pozemky, které kolikrát převyšuje dotace od EU. Snažíme 

se s tímto nastoleným trendem vyrovnat, ale v současné době to není jednoduché. 

K ekonomickým výsledkům. 

I vzhledem k výše uvedenému jsme rok 2018 ukončili s kladným hospodářským 

výsledkem plus 203 tisíc. 

 

Uvedu zde několik ekonomických ukazatelů týkajících se výsledků hospodaření: 
 

Ukazatel Rok 2017 Rok 2018 

 
Rozdi1 

20l8-2017 
 

Tržby 22 078 21683 -395 
Výkonová 
spotřeba 

19 102 17497        -1605 

Osobní náklady 4 503 4814 311 

Provozní 
výsledek 
hospodaření 

-1 805 -132  

Hospodářský 
výsledek před 
zdaněním 

-2 685 -489  
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Ještě několik čísel týkajících se majetku družstva 
 

Ukazatel Rok 2017 Rok 2018 

 
Rozdi1 

20l8-2017 
 

Aktiva 39 756 47513 7757 

Dlouhodobý 
hmotný majetek 

24 997 31582 6585 

Oběžná aktiva 13 364 12924 -440 
Krátkodobé 
pohledávky 

2 231 3214   983 

Vlastní kapitál 3108 4315 1207 

Krátkodobé 
závazky 

11552 18593         7041 

Cizí zdroje 36648 43198 6550 
 
 
 Celkové účetnictví bylo podrobeno po všech stránkách kontrole jak ze strany 
daňového poradce, tak i ze strany auditora a můžeme konstatovat, že veškeré nedostatky 
byly napraveny. 
  
 Přestože čísla nejsou zdaleka tak na pohled pěkná jako před rokem 2017, je třeba 
konstatovat, že celkové hospodaření bylo dobré a družstvo opět postoupilo kupředu ve 
svém rozvoji, což se odráží i v dosavadních výsledcích za letošní rok. 
 Velkým problémem je kolísání cen komodit a stabilnost počasí vzhledem 
k rovnoměrnosti rozložení srážek. Toto jsou věci, které nemůžeme ovlivnit, pouze se je 
můžeme snažit eliminovat výběrem lepších a kvalitnějších odrůd plodin, které budeme 
pěstovat, popřípadě snižovat osev jarních plodin, které jsou na sucho citlivější. 
 
 V návaznosti na usnesení minulých členských schůzí představenstvo společně s 
KK projednalo možnost zvýšení plnění závazků vyplývajících z  "dohod o narovnání" . 
Bylo konstatováno, že vzhledem k současné hospodářské situaci družstva toto navýšení 
není možné a proto i pro následující rok zůstane ve stejné výši jako v minulých letech. 
Představenstvo se k této problematice vrátí po zhodnocení výsledků hospodaření roku 
2019. 
 
 
 

Vážení družstevníci, 

je třeba opět věnovat vysokou pozornost hospodaření v letošním roce, kde se 

musíme zaměřit na následující oblasti tak, aby byl opět nastartován růst, jak se o tom 

hovořilo výše. 
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Jedná se prakticky o obdobné úkoly, jako jsme si stanovili v minulém roce: 

 realizace vyrovnaného rozpočtu družstva 

 zajištění finanční stability a omezení závislosti družstva na cizích zdrojích 

 pokračování chovu skotu 

 nadále v návaznosti na finanční situaci pokračovat v postupné obnově strojů 

 

 

Děkuji vám za pozornost  


